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Tarhonyával strázsálnak az algyői gránát mellett 

Mezőőrök és faluvédők 
vigyáznak a lövedékre 
Folytatás az 1. oldalról 

- Öt liter ásványvíz és chemotox. 
Utóbbi azért kell, mert nagyon 
csípnek a legyek - mutatta felsze-
relését Vidács Sándor. A mezőőr 
tegnap délelőtt volt gránátőrző 
szolgálatban. Elmondta, a terüle-

TAPOSÓAKNA.SZÁRNYAS 
8 0 M B A , 1 6 8 7 BEJELENTÉS 

j g | T a p o s o a k n á k a t találtak Baja és 
É r s e k c s a n á d k ö z ö t t a D u n a - g á t 
mellett t e g n a p délelőtt egy c s a -
t o r n a tisztításakor. A területet le-
z á r t á k , a t ű z s z e r é s z e k e t értesí-
tették. C s ü t ö r t ö k ö n Z s e l i c s z e n t -
pálon, c s a t o r n a á s á s k ö z b e n lel-
tek egy v i l á g h á b o r ú s s z á r n y a s 
b o m b á r a . A hengeres s z e r k e z e t e t 
a h e l y s z í n e n t e g n a p r o b b a n t o t t á k 
fel a t ű z s z e r é s z e k . A H o n v é d e l m i 
M i n i s z t é r i u m s a j t ó o s z t á l y á n 
m e g t u d t u k : h a r m i n c nap áll a 
t ű z s z e r é s z e k r e n d e l k e z é s é r e , 
hogy e l s z á l l í t s á k a r o b b a n ó s z e r -
k e z e t e t , ha a z t nem a j o g s z a b á l y -
ban m e g h a t á r o z o t t területen -
például lakott terület, k ö z t e r ü l e t 
- találják. E d d i g 1 6 8 7 bejelentést 
k a p t a k r o b b a n ó a n y a g o k k a l k a p -
c s o l a t b a n , e z e k e g y h a r m a d a s ü r -
gős eset volt. 

tet ezt megelőzően is gondozták, 
de ennyire mélyen eddig még soha 
nem szántották fel. Vidács Sándor 
egyébként már tapasztalt őrzőnek 
mondhatja magát: 1999-ben az 
algyői híd mellett talált lövedékre 
is ő vigyázott. Úgy vélte, a német, 
magyar vagy orosz gyártmányú 
gránát elég nagy hatótávolságú le-
het, ezért tisztes távolban, a közeli 
tanya mellett állította fel mű-
anyag székét. 

A tűzszerészek parancsnoká-
val elfoglaltsága miatt tegnap 
nem tudtunk személyesen be-
szélni. A Honvédelmi Miniszté-
rium sajtóosztályán keresztül vi-
szont azt üzente, hogy a nagy 
meleg valóban befolyásolhatja a 
robbanószerkezetet, ezért nem 
szabad hozzányúlni, mert köny-
nyen felrobbanhat. Az algyői grá-
náttal kapcsolatban külön el-
mondta, kollégái azt már tegnap 
kora délután elszállították a 
helyszínről. Vidács Sándor me-
zőőr azonban egy fia tűzszerész-
szel sem találkozott a környé-
ken. Ő is üzent: a bomba még a 
szántón van. 

K.G. G. 

jjgggj^ rrGC) További fotók u tornáról: 
P P ^ W j f f www.foto.dolmagyar.hu 

M é l y s z á n t á s h o z t a f e l s z í n r e a l ö v e d é k e t Fotó: Karnok Csaba 

A vételárat az év végéig kell kifizetnie a vevőnek 

Félig már eladták a Gyevi temetőt 
Már van vevője a volt Gyevi temetőnek, de amíg ki nem fizeti a 
vételárat, a három és fél hektáros terület tula jdonosának az O T P 
Ingatlan Zrt. számít. Lakópark helyett lakó- és irodaházak, ke-
reskedelmi egységek épülnek majd. 

A volt Gyevi temető tulajdonosa, 
az OTP Ingatlan Zrt. el szeretné 
adni a volt Gyevi temető három 
és fél hektáros területét, ahová a 
Deákváros lakóparkot tervezték 
- nyilatkozta két héttel ezelőtt 
lapunknak Kristóf Istvánná pro-
jektmenedzser. Beszélt egy po-
tenciális vevőről is, akivel el-
kezdték a tárgyalásokat. Időköz-
ben azonban lapunk tudomására 
jutott, hogy a nyilatkozat idején 
a telek eladásáról már meg is 
született a megállapodás. Mun-
katársa két héttel ezelőtti mon-
dataival szembesítettük Korda 

Péter ügyvezető igazgatót, aki 
közölte: ma sem mondhatnak 
többet, az adásvételt csak a vevő-
vel közösen hozhatják nyilvá-
nosságra. A partner ráadásul 
csak akkor kerül birtokon belül-
re, ha kifizeti a vételárat, erre pe-
dig az év végéig kapott haladékot. 
A megállapodás a tulajdonjog 
fenntartásával született meg. 

A vevő, a J.V.H. 2000 Kft. 
ügyvezető igazgatója, Tóth Ta-
más elismerte, hogy megállapo-
dott az OTP Ingatlan Zrt.-vei a 
telek megvásárlásáról. Hozzá-
tette: az OTP-nek nincs arra 

felhatalmazása, hogy nyilat-
kozzon az adásvételről (amely-
nek egyelőre a földhivatalban 
sem bukkantunk a nyomára). 
A vételár összege is üzleti titok-
nak minősül. Tóth Tamás la-
punk kérdéseire válaszolva 
annyit még elárult, hogy a telek 
nem marad üresen, de lakópark 
helyett lakó- és irodaházak, üz-
letek épülnek majd. Szerinte 

úgynevezett A kategóriás, lu-
xus irodaházak iránt jelenleg 
nagy a kereslet Szegeden. 

Az OTP Ingatlan Zrt. azért 
„fektette" három évig a 400 laká-
sos lakópark tervét, mert úgy ér-
zékelte, az általuk árult, négyzet-
méterenként 280 ezer forintba 
kerülő kulcsrakész lakásokat 
nem lehetett volna eladni. 

F.K. 

É P Ü L A TAKARÉKTÁR 
Tóth Tamás a Takaréktár utcai OTP-székház többségi tulajdonosa is. El-
mondta, a legfelső szinten az irodák kialakí tása még mindig tart , egyelőre 
nem látja a felújítás végét. „Egy régi épület renoválásakor mindig érik 
meglepetések az ember t " - közölte. A Gyevi temető projekt is késlelteti ezt 
a beruházást . 

Tovább gördül a tekés botrány 

Közgyűlést oszlatna 
az ellenzék 
Szentgyörgyi Pál gazdasági al-
polgármester tisztségéből való 
visszahívását, a szegedi közgyű-
lés feloszlatását és előrehozott 
választások kiírását javasolta 
tegnapi sajtótájékoztatóján Ko-
hári Nándor, Kalmár Ferenc és 
Oláh János. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

- Példátlan döntés lenne, ha a 
kormánypárti többségű közgyűlés 
leváltana egy ellenzéki bizottsági 
elnököt - jelentette ki tegnapi saj-
tótájékoztatóján Kohári Nándor, 
az ifjúsági- és sportbizottság elnö-
ke, megismételve, amit lapunk-
nak egy nappal korábban már el-
mondott. Kalmár Ferenccel, a 
KDNR és Oláh Jánossal, a Fidesz 
frakcióvezetőjével együtt bejelen-
tette: kezdeményezni fogják 
Szentgyörgyi Pál gazdasági alpol-
gármester tisztéből való visszahí-
vását. Szerintük a szegedi önkor-
mányzat gazdasági, vagyoni és 
morális válságban van, melyből 
az egyetlen kiút az, ha a város 
közgyűlése feloszlatja önmagát, 
lehetőséget adva egy időközi vá-
lasztás kiírására. 

Mint megírtuk, Kohári Nándor 
az Állami Számvevőszéken és az 
Országos Rendőr-főkapitánysá-
gon jelentette föl a városi önkor-
mányzatot, mert szerinte Sze-
gednek kárt okozó vagyonátru-

házási szerződést kötöttek a Te-
ke Club Kft.-vel, így az újszegedi 
tekecentrum a vállalkozás tulaj-
donába került. Szentgyörgyi Pál 
alpolgármester, mint megírtuk, 
erre reagálva csütörtökön kije-
lentette, alkalmatlanság miatt 
kezdeményezi a szegedi sportbi-
zottsági elnök leváltását. 

Kalmár Ferenc és Oláh János 
megerősítette: frakcióik töretle-
nül kiállnak Kohári Nándor bi-
zottsági elnöki megbízatása mel-
lett. Kohári pedig azt hangsú-
lyozta, egyetlen sportegyesületet 
sem akart megtámadni, feljelen-
tésében Szeged város vagyon-
vesztése és a vesztegetés ellen 
emelt szót. Különös ugyanis sze-
rinte, hogy az előnyös szerződést 
kapott Teke Club Kft. tulajdono-
sa korábban az a Ferroép Zrt. 
volt, amelynek „vezérigazgatója 
közismerten szívélyes kapcsola-
tot ápol Szentgyörgyi Pál gazda-
sági alpolgármesterrel". 

FÉLINFORMACIÓK 
Hiába Kértük Szentgyörgyi Pál a l -
polgármestert, hogy k o m m e n t á l j a 
a tegnapi ellenzéki t á j é k o z t a t ó n 
elhangzottakat . A z t m o n d t a , folya-
matosan félinformációkat kap a 
n a g y k ö z ö n s é g ebben a z ügyben, ő 
ilyen n y i l a t k o z a t h á b o r ú b a n nem 
kíván részt venni. 

Könczöl: Az aktivisták nem kapták meg vagy nem olvasták a szabályokat 

7751 aláírásból 144 érvényes 

Az ellenzéki pártok képviselői az aljegyző irodájában adták át az aláírásgyűjtő íveket Fotó: Schmidt Andrea 

A Szegedi Választási Bizottság 7751 alá-
írásból csak 144-et hitelesített a Fi-
desz-MPSZ által indított népi kezdemé-
nyezést támogató íveken, emiatt érvény-
telennek mondta ki a kezdeményezést. A 
Fidesz egyelőre nem döntötte el, hogy fel-
lebbez-e, a párt hétfő délig élhet a le-
hetőséggel. 

A helyi választási iroda 2007. július 9-én hi-
telesítette a Fidesz-MPSZ szegedi csoportja 
által beterjesztett kezdeményezést, amely ar-
ra vonatkozott, hogy az önkormányzat to-
vábbra is gondoskodjon az egészségügyi ellá-
tásról. Az ellenzéki párt augusztus 8-án nyúj-
totta be a népi kezdeményezés aláírásgyűjtő 
íveit. A Szegedi Választási Bizottság elvégez-
te az aláírások ellenőrzését és megállapította: 
az íveken szereplő 7751 aláírásból 144 az ér-
vényes, ez nem éri el sem az 5 százalékos 
(6696), séma 10 százalékos (13ezer392) kü-
szöböt, ezért a népi kezdeményezés ered-
ménytelen. 

A határozat kitér az érvénytelenség okaira 
is. így például: az aláíró nem szegedi (266), 
ugyanaz a személy többször is aláírta a gyűj-
tőívet (6), nem rendelkezik választójoggal 
(4), adatai alapján nem valós személy (185), 

hiányzik a támogató személy aláírása (6), 
személyi azonosító nem megfelelő vagy hi-
bás (415), a támogatást igazoló aláírás hi-
ányzik (2877), hátlapon írta alá (42), nem 
írt személyi azonosítót, személyi számot 
(3747). 

A bizottság egyhangúlag állapította meg, 
hogy a Fidesz-MPSZ által indított népi kez-
deményezés eredménytelen. 

Könczöl László, a választási bizottság elnö-
ke elmondta, hogy a testület ülésére meghív-
ták a kezdeményezőket is, de közülük senki 
nem jelent meg. Az elnök megjegyezte, hogy 
a döntés ellen 72 órán belül jogorvoslati lehe-
tőséggel lehet élni. Könczöl László arra a kér-
désre, hogy mivel magyarázható a feltűnően 
sok érvénytelen aláírás azt válaszolta, az alá-
írásgyűjtő aktivisták valószínűleg nem kap-
ták meg vagy nem olvasták el a használati 
utasítást, azaz, hogy mit ír elő a törvény. 

Gyimesi László, a Fidesz szegedi szerveze-
tének elnöke azzal hárította el megkeresé-
sünket, hogy bár ők nyújtották be a népi 
kezdeményezést, az aláírásgyűjtést Kalmár 
Ferenc indította el és ő „vezényelte le". Kal-
már Ferencet meglepte a rengeteg érvényte-
len szavazat, ám mégis sikernek nevezte, 
hogy ennyi embert meg tudtak szólítani. Az 
aláírásgyűjtést kezdeményező és azt össze-
fogó kereszténydemokrata politikus ugyan-
akkor azt mondta, a történteket ketté kell 
választani: - A jogi részével nem foglalko-
zom, a támogató aláírások politikai jelentő-
ségét azonban nem szabad figyelmen kívül 
hagyni. 

A KDNP-frakció vezetője arra a kérdésre, 
hogy fellebbeznek-e a határozat ellen azt 
mondta, három nap áll rendelkezésükre, 
hogy ezt eldöntsék, előbb tárgyalnak. 

o. z. 

N A P I R E N D ! SZABÁLYOK 

j j g S z e g e d e n 1 35 e z e r 52 v á l a s z t á s r a jogosult s z e m é l y él, k ö z ü l ü k k ü l ö n b ö z ő okok miatt 1 1 3 8 - a t eltiltottak a 
k ö z ü g y e k gyakorlásától, ők nem élhetnek választójogukkal . A h h o z , hogy a közgyűlés egyáltalán f o g l a l k o z z o n 
a F i d e s z által indított népi k e z d e m é n y e z é s s e l , a v á l a s z t á s r a jogosultak 5 s z á z a l é k á n a k , a h h o z , hogy napi-
rendre vegye, 1 0 s z á z a l é k á n a k támogatni kellett volna a felvetést, ami egyébként szerepel a közgyűlés napi-
rendjén. 

A volt Gyevi temető helyén lakópark helyett lakó- és irodaházak, üzletek épülnek majd Fotó: Karnok Csaba 

http://www.foto.dolmagyar.hu

